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افقی:
1- روز نهم ماه محرم - جمع 
مکســر روح - صــدای پاره 

شدن کاغذ
2- سوغات تابســـــتان - 

شکل گرفته - پدرمرده
3- سود بردن - نویسندگی

4- صورت پنجــم فلکی - 
پارچه - دورو

5- در کمین نشسته - پدر و 
مادر - قلیل

6- انتهــا - از جاذبه هــای 
طبیعی جزیره قشم - وجود 

ندارد
7- رد یا نشــانه از چیزی - 
گل شکفته نشده - ذره باردار

8- روده هــا - رنگ نشــانگر 
عشق - هفدهمین سوره قرآن

9- تنه درخــت - پرهیزکار 
- فطری

10- غیــر از مــورد قبلی 
- فروختن جنــس بنجل - 

دومین دورقمی
11- ضمیر ســوم شخص - 
آزادیخواه - آهنگساز آلمانی 

قرن نوزدهم
12- رسوایی - پدر شعر نو - 

همان خورشید است
13- دلباخته یوســف)ع( - 

عاریتی
14- شــهری با تأسیسات 

هسته ای - تشویق کردن - 
فراگیرترین وسیله طراحی

15- عیــد ویتنــام - نوعی 
طلاکوب روی جلد کتاب - 

لوس و ننر
  

عمودی:
1- دویدن - آزمایـــــش 
- رسوب های به جامانده از 
جریان آب در بستر رودخانه

2- زینت داده شده - رفوزه 
- عریان

3- بزرگ تریــن دوزیســت 
جهان - استاد سخن فارسی 

- پیش
4- واحــد اندازه گیری توان 
الکتریکی - کوچک - برخی 

از این آب ماهی می گیرند!
5- از دســت دادن - نوعی 

گردنبند زنانه
6- پیشــوا - اجازه - غربال 

کردن
7- یاری رساندن - متانت - 

هنر فرنگی
8- غذای بیمــار - تابلویی اثر 
استاد فرشــچیان که چند تن 
از اســرای کربلا را بــه تصویر 
کشیده است - گردنبند اسارت

9- قســمت مهم و اساسی 
- گرفتگی زبــان - اقلیتی 

مذهبی

10- بی سر و پا - از محلات قدیمی 
شمال تهران - باعث و موجب

11- چهره نما - وسایل
12- آلبومی با آواز شهرام ناظری - 

کوه آتشفشانی ایتالیا - خواهر پدر
13- زیرانداز خــواب – میلی لیتر 

- باز کردن
14- قدیمی ترین پــل اصفهان - 

هنرپیشه مرد - غیرایرانی
15- پشت ســرهم - فاقــد تجربه 

لازم - روستا

داصرمبیکرتادن
ریمیالبوکنمرخ
یریپوفعضردانیب
بوخهسیرلکفاه
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ستسبردتیوقتا
یفخیجیگدنلبل

ماترسدرددوکر
سیفنهایسهاگا
بترتبمایقمزر
رومنامیلکناویا
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ديده شود. پاسخ ها در ادامه آمده است.
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کهکشان والیبالی
آیا شهداب پرستاره ترین و گران قیمت ترین تیم لیگ امسال خواهد بود؟

کدام باشگاه برای این فصل از لیگ والیبال بیشترین هزینه را کرده و گران ترین تیم را بسته است؟ نمی شود به این سؤال جواب 
دقیقی داد، چراکه  باشگاه ها به صورت شفاف درباره دستمزد بازیکنان و مربیان اطلاع رسانی نمی کنند. تنها راهی که حدود 

هزینه های یک باشگاه را مشخص می کند ستاره هایی است که یک تیم می گیرد. فصل قبل فولاد سیرجان  به عنوان  لقب 
گران ترین تیم را داشت با  ملی پوش هایی که این تیم گرفته بود ، این لقب برازنده ا ش بود. البته که شهداب هم  گفته می شد با 
رقم بالایی بسته شده. 2فصل پیش سپاهان تیم ستاره ها بود و لی باز هم بعضی ها شهداب را تیم گران تری می دانستند.    امسال 
صحبت از این است که شهداب تیم پرهزینه ای را بسته و حتی لقب کهکشانی ها را به این تیم یزدی داده اند. اما به  نظر می رسد 
تیم های گران تر از این تیم هم در لیگ باشند، بازیکنانی که با شهداب به توافق نرسیدند یا راه سیرجان یا اردکان را در پیش 
گرفتند. شاید بشود گفت فولاد در این یکی دوساله بیشتر از همه در والیبال هزینه کرده است. فصل پیش که بهروز عطایی، 
سرمربی این تیم، سرمربی تیم ملی بود، بیشتر بازیکنان ملی پوش را به سیرجان برد. همان موقع بود که شایعه شد عطایی با 
6میلیارد تومان به سیرجان رفته و حتی گفته شد که او رقم های بالایی به بازیکنان پیشنهاد داده است. بیشتر آن بازیکنان 
این فصل هم در فولاد هستند که سرآمدشان محمد موسوی است، بازیکنی که به  نظر می رسد در بازار داخلی گران ترین 
بازیکن باشد. چادرملوی اردکان هم یکی از تیم های ثروتمند لیگ است. آنها با علیرضا طلوع کیان، یکی از مربیان سابق 
تیم ملی در لیگ هستند و تلاش می کنند که بهترین ها را جذاب کنند. یکی از بازیکنانی که گفته می شد رقم بالایی به 
فولاد پیشنهاد داده بود)مبلغی حدود 13میلیارد تومان( بعد از شنیدن جواب منفی، راهی اردکان شد. شاید رقم دریافتی 
او کمتر از مبلغ درخواستی باشد، اما تخفیف چندانی هم به اردکان نداد. با وجود رقم هایی که گفته می شود شهداب 
در رده سوم قرار دارد. تیم تازه وارد صنعتگران امید هم با مربیگری رضا مومنی مقدم در لیگ حاضر است. این تیم 
هرچند با بازیکنان جوان، بازیکنانی که در تیم جوانان با مومنی کار می کنند، بسته شده، قیمت بالایی دارد. با توجه 

به خریدهایی که این تیم ها داشته اند، انتظار می رود رقابت اصلی سر قهرمانی لیگ بیشتر بین همین تیم ها باشد.

نكته بازی

نه بابا؛ اینها که وظیفه شما نیست!
مهدی تاج که تا همین چند  ماه پیش می گفت خیلی از کشورهای 
جهان VAR ندارند و فقدان این سیســتم در ایران ضایعه بزرگی 
نیست، حالا با دستور وزیر ورزش برای تجهیز تمامی ورزشگاه ها 
تا شروع لیگ بیســت وچهارم مواجه شــده و در وضعیت غریبی 
گیر افتاده است. او البته همچنان از تک  وتا نیفتاده و در تازه ترین 
ســخنانش گفته: »آوردن VAR وظیفه فدراسیون فوتبال نیست 
و باشگاه ها باید این کار را بکنند اما در شرایط تحریم ما می توانیم 
کمک کنیم.« خیلی لطف می کنید قربان اما سؤال اینجاست که 
پس وظیفه فدراسیون چیســت؟ اینکه مدام باشگاه ها و بازیکنان 
را جریمه کند، میلیاردها تومان درآمدزایی داشــته باشد و معلوم 
نباشد این پول ها صرف چه می شود؟ آدم یاد امیر قلعه نویی می افتد 
که تازگی ها فهمیده جوانگرایی وظیفه تیم ملی نیست. کلا در این 

فوتبال هیچی، وظیفه هیچ کس نیست!

حالا خوب شد می خواستی ول کنی!
باشگاه تراکتور در پنجره تابستانی نقل وانتقالات توفانی ظاهر شده 
است. آنها در حالی دراگان اسکوچیچ را جذب کردند که سرمربی 
پیشین تیم ملی در چند مرحله به پیشنهاد باشگاه های کشور برای 
بازگشت به ایران پاســخ منفی داده بود. بنابراین جذب این مربی 
کار راحتی نبود و حتما مالک تراکتور سر کیسه را شل کرده است. 
بعد هم ماجرا با جذب دانیال اســماعیلی فر و مهــدی ترابی وارد 
فاز دیگری شــد و همه فهمیدند باشــگاه تبریزی عزمش را برای 
قهرمانی جزم کرده. همه این اتفاقات در حالی رخ می دهد که بعد 
از پایان فصل گذشته، محمدرضا زنوزی به خاطر شعارهای تندی 
که شنیده بود، قید تراکتور را زد و گفت دیگر تیم داری نمی کند. 
سؤال اینجاست که الان مذاکرات موفقیت آمیز با این گزینه های 
پرسروصدا، طی همین چند روزی رخ داده که زنوزی از ترک باشگاه 

انصراف داده؟ بله، حتما همینطور است!

آمادگی ذهنی یا جیبی؟
در بازار نقل وانتقالات شایعه و خبر غیررسمی زیاد است و تا زمان 
نهایی شدن هیچ اتفاقی، نمی توان آن را رسمی و قطعی تلقی کرد. با 
این حال طی روزهای اخیر شایعات حکایت از آن داشته که مهدی 
لیموچی، وینگر آلومینیوم اراک که مورد توجه پرسپولیس بوده، 
به طور جدی با ســپاهان مذاکره کرده و به این باشگاه نزدیک تر 
است. در همین بین یکی از رســانه ها هم از قول لیموچی نوشت: 
»فعلا برای رفتن به پرسپولیس آمادگی ذهنی ندارم.« خب البته 
خاصیت باشگاه ســپاهان اینطوری اســت که با هر کی مذاکره 
می کند، همه روح و روان طرف مقابل بــه هم می ریزد و آمادگی 
ذهنی و شاید جیبی اش)!( را برای هر کاری از دست می دهد. گویا 
صالح حردانی هــم بعد از گفت وگو با مدیران ســپاهان، آمادگی 

ذهنی اش را برای تمدید با استقلال از دست داده!

حواس مان هست آقا هاشم!
در همه این سال ها اسم هاشم بیک زاده بیشتر در موارد »فان« 
مطرح می شده. هاشم آدم شوخ و باجنبه ای است و دوستانش 
هم شوخی های عمدتا بامزه ای با او می کنند. مخصوصا هم بعد از 
هم گروه شدن ایران و آرژانتین در جام جهانی2014، شوخی ها با 
او و اینکه چطور قرار است لیونل مسی را بگیرد، حسابی داغ شد و 
به اوج رسید. با این حال، اگر این وجه بیک زاده را کنار بگذاریم، او 
این روزها در قالب یک کارشناس که ساده و صریح حرف می زند، 
عملکرد بسیار خوبی داشته است. کافی است اظهارات هاشم را در 
مورد موضوعات مهم چند  ماه گذشته مرور کنید تا ببینید چقدر 
درست و منطقی حر ف می زند؛ از غیرقابل قبول دانستن بهانه های 
امثال مهدی ترابی و علیرضا بیرانوند تــا انتقاد از جذب 2بازیکن 

بوسنیایی توسط باشگاه استقلال. دم شما گرم!

برخلاف تمام حرف و حدیث ها 
سرمربی شهداب مدعی است با جوانان 

به آسیا خواهد رفت

تیم 
کهکشانی 
نبسته ایم

ز  هنــو
ثبت نام تیم ها انجام نشــده 

ولــی از تیم هایی کــه نماینده ژاپن 
و قطر هســتند، اطلاعات کافــی داریم. 
نفرات شان را از نظر کار انفرادی آنالیز کرده ایم. 
ما بایدکار تیمی شــان را با شــروع مسابقات 
ببینیــم، به خصوص تیم قطــری را که در 

لحظه تغییرات انجام می دهند. فعلا 
تمرکز ما روی تیم خودمان 

است.

ر  حضو با

ســعادت و شــریفی در 

شــهداب یزد  گفته می شود 

این تیم هزینه  زیــادی برای 

ترکیب تیم آســیایی اش کرده 

است. اما محمدی راد می گوید این 

دو بازیکن بــا مبلغی منطقی 

و نه بــالا برای شــهداب 

بــازی خواهند کرد. 

جام باشگاه های والیبال آسیا امسال هم مثل ســال گذشته در ایران برگزار 
می شود اما میزبان نام جدیدی دارد؛ یزد. یزد به واسطه اینکه شهداب را در لیگ 
دارد و این تیم نایب قهرمان فصل پیش شد، از تیم  هایی آسیایی میزبانی می کند 
که یکی از این تیم ها فولادســیرجان، قهرمان فصل پیش لیگ ایران است. 
مسابقات شهریور برگزار می شود و در کنار تمرینات تیم که به تازگی آغاز شده، 
مدیران شهر هم سالن ها را آماده می کنند، سالن هایی که هنوز با استانداردهای 
لازم فاصله دارند. شهدابی که قرار است در جام باشــگاه ها به میدان برود، با 
شــهدابی که در لیگ روی ســکو رفت، چهره متفاوتی دارد، از سرمربی تیم 
تا بیشــتر بازیکنان جایشــان را به افراد جدید داده اند در حدی که رحمان 
محمدی راد، سرمربی این فصل شهداب می گوید 90درصد تیم نسبت به سال 
قبل تغییر کرده است. در فصل نقل وانتقالات شهداب به عنوان گران ترین تیم 
معرفی می شود اما سرمربی تیم این اخبار را به هیاهوی رسانه ای ربط می دهد.

   حضور چند بازیکن در تیم شهداب قطعی شده. با توجه 
به اینکه جام باشگاه های آسیا را در پیش دارید، از فعالیت باشگاه در 

فصل نقل وانتقالات راضی هستید؟
با توجه  به هدف گذاری و نگاه متفاوتی که باشگاه داشت، تیم را چیدیم. چند 
بازیکن جوان به تیم اضافه شده اند که سال های پیش عضو باشگاه بودند و حالا 
نظر مدیران این است که آنها در شــهداب مسیر رشد و پیشرفت شان را طی 
کنند. چند نفر از دوستان هم ســال  گذشته برای تیم خیلی زحمت کشیده 
بودند که شرایط ادامه همکاری با آنها میسر نشد. دلیل اصلی اینکه نتوانستیم 
این بازیکنان را حفظ کنیم، پیشنهادهای خوبی بود که سایر باشگاه ها به آنها 
داده بودند. لیست این فصل ما تقریبا 90درصد با تیم سال گذشته متفاوت 
است. بیشتر نفرات فصل قبل رفتند و من به آنها حق می دهم جایی بروند که 
پیشنهادهای مالی بهتری برایشان داشتند. ما امکان پرداخت مبالغ بالاتر را 
نداشتیم و حالا هم گلایه ای نیست. این فصل باشگاه بیشتر متکی به جوانانی 
است که سال های گذشته خودش پرورش داده بود و در باشگاه های دیگر بازی 

می کردند. امسال با توجه به نیازمان ترجیح دادیم که آنها در تیم باشند.

   2 بازیکن خارجی گرفته اید و چند بازیکن کمکی 
هم برای جام باشگاه ها دارید. کیفیت آنها را تأیید می کنید؟

پائولو پاسور برزیلی است و عثمان که از پاکستان آمده. با توجه به 
تجربه  مربیگری که در پاکستان داشتم، از عثمان شناخت دارم. او 
یک فصل هم در رامسر بازیکن من بود. پائولو هم بازیکن خوبی است. 
مرتضی شریفی، بردیا سعادت و علیرضا مصلح آبادی هم بازیکنان 
کمکی ما در جام باشگاه ها هســتند. روی هم رفته از ترکیب خیلی 

راضی هستیم و تیم خیلی خوبی تشکیل شده است.

   باتوجه به اینکه میزبان باشگاه شهداب است، توقع این 
بود که برای جام باشگاه ها چند ستاره به تیم اضافه شود، مثل کاری 

که پیکان فصل پیش با استخدام انگاپت و نمیر عبدالعزیز انجام داد.
این سؤال هواداران ما هم هست. سال های پیش جام باشگاه ها بعد از پایان لیگ 
ایران و لیگ های اروپایی برگزار می شد اما این بار شهریور این مسابقات را داریم 
و به خاطر همین نه ما و نه سایر تیم ها نمی توانند از ستاره های بزرگ استفاده 
کنند. این بازیکنان درگیر تمرینات تیم های باشگاهی شان هستند و نمی توانند 
برای چند بازی به تیم ما بیایند. اگر توانستیم شریفی و سعادت را هم به تیم 
اضافه کنیم، به خاطر این است که آنها در ترکیه بازی می کنند و کار راحت تر بود.

   چندی پیش مدیرعامل باشگاه از آماده نبودن سالن ها برای 
میزبانی صحبت کرده بود و اینکه این سالن ها حدود 19 ایراد دارند که 

باید برطرف شوند. شما نگران وضعیت میزبانی و سالن ها نیستید ؟
برای اولین بار است که استان یزد میزبان مسابقاتی در این سطح 

شده. ما باید 2سالن استاندارد برای تمرین و مسابقه آماده 
کنیم و همینطور هتل. اســتاندار، سایر ارگان های 

استانی، باشگاه شــهداب و همینطور فدراسیون 
همکاری لازم را دارند تا میزبانی به بهترین شکل 
انجام شــود و آبرومندانه باشد. اینجا می گویند 
زودتر از زمان موعد هم کار را می رسانند اما این 
کار به حمایت های بیشتر نیاز دارد، به خصوص 
حمایت های مالی. ما به عنــوان مربی و بازیکن 

وظیفه مان آماده کردن تیم است و اینکه جام را 
در ایران نگه داریم.

   شرایط تیم در مقایسه با تیم های دیگر 
طوری هست که شما را به قهرمانی امیدوار کند؟

تیم های آسیایی با شرایط متفاوتی به ایران می آیند. تیم های ژاپنی با هزینه های 
بالایی که انجام داده اند، بازیکنان با کیفیتی استخدام کرده  اند. تیم های قطری 
هم پرقدرت هستند. تیم های باشگاهی آنها هم بازیکنان ملی پوش دارند و هم 
بازیکنان خارجی خوبی می گیرند. با این حال با توجه به میزبانی همه از ما توقع 
دارند که جام در ایران بماند. این توقع به حق جامعه والیبال و طرفداران شهداب 
است. نکته مهم برای ما این است که زمان خوبی برای تمرین داریم. بازیکنان 
حدود 3ماه از تمرینات دور بودند ولی تا شــهریور فرصت داریم که آنها را به 
آمادگی کامل برسانیم. با تیم های باشگاهی ایران هم چند بازی دوستانه برگزار 
می کنیم. احتمال دارد بعضی از تیم های خارجی هم زودتر به ایران بیایند و قبل 

از آغاز مسابقات چند بازی هم با آنها انجام بدهیم.

   شما گفتید نگاه باشــگاه این است که بیشتر از جوانان 
استفاده کند اما در کنار آنها بازیکنی به نام فرهاد قائمی را هم گرفتید 
که دیگر خداحافظی کرده و مربیگری را شروع کرده است. درست 
است تیم به یک باتجربه نیاز دارد و قائمی هم با انرژی بالایی که دارد، 
می توانست کمک خوبی باشد اما گزینه دیگری که به نفرات تیم شما 

نزدیک تر باشد، نبود؟ 
ما فرهاد قائمی را در اختیار نداریم. ما با او قرارداد داخلی بسته بودیم ولی تماس 
گرفت و گفت آسیب هایی که در گذشته داشته، دوباره برایش تکرار شده است 
و نمی تواند به ما کمک کند. قائمی از ما خواست که این قرارداد را نادیده بگیریم. 
توانایی های فرهاد برایم مشــخص بود و اصرار داشتم که او هنوز می تواند به 
تیم ما کمک کند. فرهاد چهره ویژه ای است و با شخصیتی که در بازی دارد، 
می توانست خیلی کمک حال تیم باشد. جا دارد که از صداقت او تشکر کنم، 
فرهاد می توانست یک هفته با ما تمرین کند و مصدوم شود و برود، پولش 

را هم بگیرد ولی این کار را نکرد.

   گفته می شود  شهداب هزینه های 
زیادی انجام داده اما در مقایسه، به نظر می رسد 
تیم هایی مثل فولاد  و چادرملو بیشتر  هزینه 
کرده اند. این بزرگ کردن شهداب، در جام 
باشگاه ها به تیم شما آسیب نمی زند؟  همه 

بار روانی جام روی تیم شماست.
بازیکنانی که ما گرفته ایم، بهترین ایران و جهان 
هستند. من تا این حد آنها را قبول دارم. پاسخ 
دادن به توقعات هم کار مربی و بازیکن است و باید 
مسئولیت قبول کنیم. من بیشتر از همه از خودم توقع 
دارم.  من هیچ وقت نه به خودم و نه بازیکنان اجازه نداده ام 
درباره تیم های دیگر اظهارنظر کنند و امیدوارم این فرهنگ در 
بقیه تیم ها هم جا بیفتد. من در مورد تیم هــای دیگر اطلاعی ندارم ولی این 
موضوع را در سپاهان تجربه کردم. وقتی مربی سپاهان بودم، می  گفتند باشگاه 
40میلیارد هزینه کرده، درحالی که هزینه ما 15میلیارد تومان بود. بعضی تیم ها 
می خواستند فشار روی تیم ما باشد و خودشان راحت کارشان را انجام بدهند. 

الان بازیکنان کمکی ما هم رقم خیلی بالایی نگرفته اند. 

   می توانید بگوییــد که برای این فصــل چقدر هزینه 
کرده اید؟ 

مسایل مالی مربوط به باشگاه است اما قاطعانه می توانم بگویم که از سال قبل 
کمتر هزینه کرده ایم و همه هزینه ها هم منطقی بوده است.


